

## THE VICTIMS

Victims of human trafficking are frequently lured by false promises of a lucrative job, stability, education, or a loving relationship. Victims can be men or women, adults or children, foreign nationals or U.S. citizens. While they share the trait of vulnerability, victims have diverse ethnic and socio-economic backgrounds, varied levels of education, and may be documented or undocumented.

As defined under U.S. law, victims of human trafficking can be divided into three populations:

1. Children under age 18 induced into commercial sex.
2. Adults aged 18 or over induced into commercial sex through force, fraud, or coercion.
3. Children and adults induced to perform labor or services through force, fraud, or coercion.

While human trafficking spans all demographics, there are some circumstances or vulnerabilities that lead to a higher susceptibility to victimization and human trafficking. Runaway and homeless youth, as well as victims of domestic violence, sexual assault, war or conflict, or social discrimination are frequently targeted by traffickers. Foreign nationals who have paid significant recruitment and travel fees often become highly indebted to traffickers or other intermediaries. Traffickers control and manipulate these individuals by leveraging the non-portability of many work visas as well as the victims' lack of familiarity with surroundings, laws and rights, language fluency, and cultural understanding.

Victims face many challenges in accessing help. Their traffickers may confiscate their identification documents and money. They may not speak English. They may not know where they are, because they have been moved frequently. They are often not allowed to communicate with family or friends. And they may have trouble trusting others, due to their traffickers' manipulation and control tactics.

# THE TRAFFICKERS

Traffickers lure and ensnare people into forced labor and sex trafficking by manipulating and exploiting their vulnerabilities. Human traffickers recruit, transport, harbor, obtain, and exploit victims – often using force, threats, lies, or other psychological coercion. Traffickers promise a high-paying job, a loving relationship, or new and exciting opportunities. In other cases, they may kidnap victims or use physical violence or substance abuse to control them.

Traffickers employ a variety of control tactics, including physical and emotional abuse, sexual assault, confiscation of identification and money, isolation from friends and family, and even renaming victims. Often, traffickers identify and leverage their victims' vulnerabilities in order to create dependency. They make promises aimed at addressing the needs of their target in order to impose control. As a result, victims become trapped and fear leaving for myriad reasons, including psychological trauma, shame, emotional attachment, or physical threats to themselves or their children's safety.

Often the traffickers and their victims share the same national, ethnic, or cultural background, allowing the trafficker to better understand and exploit the vulnerabilities of their victims.

Traffickers can be lone individuals or extensive criminal networks. Pimps, gangs, family members, labor brokers, employers of domestic servants, small business owners, and large factory owners have all been found guilty of human trafficking. Their common thread is a willingness to exploit other human beings for profit.

By: Charlotte Orekhov

## LES VICTIMES

Les victimes de la traite des êtres humains sont souvent séduites par de fausses promesses de travail lucratif, de stabilité, d'éducation ou de relations amoureuses. Les victimes peuvent être des hommes ou des femmes, des adultes ou des enfants, des ressortissants étrangers ou des citoyens américains. Bien qu'elles partagent le même trait de vulnérabilité, les victimes sont d'origines ethniques et socio-économiques variées, des niveaux d'éducation différents et peuvent être documentées ou non.

Aux termes de la législation américaine, les victimes de la traite des êtres humains peuvent être divisées en trois populations:

1. Enfants de moins de 18 ans induits dans le commerce sexuel.
2. Adultes âgés de 18 ans ou plus induits par le commerce sexuel par la force, la fraude ou la coercition.
3. Enfants et adultes amenés à effectuer du travail ou des services par la force, la fraude ou la coercition.

Bien que la traite des êtres humains couvre toutes les catégories démographiques, certaines circonstances ou vulnérabilités augmentent le risque de victimisation et de traite des êtres humains. Les trafiquants s'adressent fréquemment aux jeunes en fuite et aux jeunes sans abri, ainsi qu'aux victimes de violences domestiques, d'agressions sexuelles, de guerres ou de conflits ou de discriminations sociales. Les ressortissants étrangers qui ont payé des frais de recrutement et de déplacement importants deviennent souvent très endettés envers les trafiquants ou d'autres intermédiaires. Les trafiquants contrôlent et manipulent ces personnes en exploitant la non-transférabilité de nombreux visas de travail, ainsi que le manque de familiarité des victimes avec l'environnement, les lois et les droits, la maîtrise de la langue et la compréhension culturelle.

Les victimes font face à de nombreux défis pour obtenir de l'aide. Leurs trafiquants peuvent confisquer leurs papiers d'identité et leur argent. Ils ne peuvent pas parler anglais. Ils peuvent ne pas savoir où ils se trouvent, car ils ont été déplacés fréquemment. Ils ne sont souvent pas autorisés à communiquer avec leur famille ou leurs amis. Et ils peuvent avoir du mal à faire confiance aux autres, à cause des tactiques de manipulation et de contrôle de leurs trafiquants.

## LES TRAFIQUANTS

Les trafiquants attirent et piègent les gens dans le travail forcé et le trafic sexuel en manipulant et en exploitant leurs vulnérabilités. Les trafiquants d'êtres humains recrutent, transportent, hébergent, obtiennent et exploitent des victimes - en utilisant souvent la force, des menaces, des mensonges ou toute autre forme de contrainte psychologique. Les trafiquants promettent un travail bien rémunéré, une relation amoureuse ou de nouvelles opportunités. Dans d'autres cas, ils peuvent kidnapper des victimes ou avoir recours à la violence physique ou à la toxicomanie pour les contrôler.

Les trafiquants ont recours à diverses tactiques de contrôle, notamment la violence physique et psychologique, les agressions sexuelles, la confiscation de pièces d'identité et d'argent, l'isolement de leurs amis et de leur famille et même le changement de nom des victimes. Souvent, les trafiquants identifient et exploitent les vulnérabilités de leurs victimes afin de créer une dépendance. Ils font des promesses visant à répondre aux besoins de leur cible afin d'imposer un contrôle. En conséquence, les victimes sont piégées et craignent de partir pour une multitude de raisons, notamment un traumatisme psychologique, une honte, un attachement émotionnel ou des menaces physiques pour leur sécurité ou celle de leurs enfants.

Les trafiquants et leurs victimes partagent souvent les mêmes antécédents nationaux, ethniques ou culturels, ce qui leur permet de mieux comprendre et exploiter les vulnérabilités de leurs victimes. Les trafiquants peuvent être des individus isolés ou de vastes réseaux criminels. Mafcs, gangs, membres de la famille, courtiers en main-d'oeuvre, employeurs de domestiques, petites entreprises propriétaires et de grands propriétaires d'usines ont tous été reconnus coupables de trafic d'êtres humains. Leur dénominateur commun est leur volonté d'exploiter d'autres êtres humains à des fins lucratives.